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§ 21 Information  

Ärendebeskrivning 
Ordförande Kåge Wallner (MP) informerar om att en av ledamöterna i nämnden, 
Tomas Johansson (C), kommer att avsäga sig alla uppdrag. Till dess att Fullmäktige 
utser ny ledamot efter Thomas kommer Agneta Nordenström (MP) att ersätta honom 
i nämnden. 

_____ 
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§ 22 Anmälan av övrig fråga 

Ärendebeskrivning 
Lillemor Nilzén (KD) anmäler en övrig fråga. 

_____ 
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§ 23 Boendeutredning - Äldreomsorgen 

Dnr 2011-013-011 

Ärendebeskrivning 
Konstateras kan att det är svårt att göra en prognos över framtida boendebehov, då 
det är människors framtida behov som ska prognostiseras. Under våren 2010 fanns det 
ett ovanligt stort antal lediga lägenheter. Det gjorde att de allra flesta med beslut om 
särkskilt boende kunde erbjudas lägenhet med kort varsel. Vid behov kunde dessutom 
lediga lägenheter användas som korttidsplatser. Under hösten minskade åter antalet 
lediga lägenheter, men de allra flesta besluten har ändå kunnat verkställas inom tre 
månader. Enligt boendesamordnaren upplevs det för närvarande inte föreligga behov 
av en utökning av antalet platser på särskilda boenden. Det viktiga är att man får till ett 
bättre flöde och rörlighet på korttidsplatserna. Efter årsskiftet 2010/2011 har 
boendesamordnaren, liksom förra året, kunna se en tendens att antalet lediga 
lägenheter ökar. 

Verksamhetschef Per Iversen föredrar ärendet och flera förslag till beslut presenteras, 
se nedan. 

Omsorgsnämnden föreslås besluta 

uppdra till förvaltningen  

att arbeta för ökad återgång till ordinärt boende direkt efter sjukhusvistelse 

att inrätta en demensavdelning på Frejagården 

att hyreskontrakt upprättas med Landstingsfastigheter, för att på sikt ersätta 
korttidsplatserna som för närvarande hyrs på Dellengården med lokaler vid 
distriktsläkarmottagningen i Friggesund 

att en utredning tillsätts för att, på kommunens särskilda boenden, undersöka 
möjligheterna till ytterligare anpassningar till förmån för personer med 
minnesstörningar och olika grader av demensproblem 

att inventera vilka av kommunens korttidsplatser som har den standard så att de, vid 
behov, kan tas i anspråk som platser för särskilt boende 

att på sikt omdisponera två korttidsplatser på Rosenborg till en lägenhet för särskilt 
boende   
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att snarast omdisponera två kontor på Rosenborg till en lägenhet för särskilt boende 
 
att på Tryggebo undersöka konsekvenserna av fortsatt omvandling av 
tvårumslägenheter till korttidsplatser  

att undersöka om fler anpassningar bör genomföras i anslutning till lägenheterna på 
Stallet för att därmed ge dessa status som trygghetsboende, samt att undersöka 
möjligheterna att utöka antalet lägenheter 

att i samarbete med Hudiksvallsbostäder identifiera objekt i Dellenbygden, och om 
möjligt även andra delar av kommunen, som är lämpliga som trygghetsboende 

att undersöka möjligheterna till fler inflyttningsdatum under månaden till särskilt 
boende, i stället för som nu begränsat till två datum i månaden 

att arbeta för en ökad samsyn med tekniska förvaltningen gällande rutinerna för 
bostadsanpassning 

att arbeta för att medel avsätts för projektering och senare produktion av framtida 
äldreboende 

Ärendebeskrivning – Omsorgsnämnden 

Verksamhetschef Per Iversen föredrar ärendet för nämnden. Han förtydligar första att-
satsen ”att arbeta för ökad återgång till ordinärt boende direkt efter sjukhusvistelse” 
med att informera om att Ovanåkers kommun sedan en tid tillbaka arbetar för ökad 
återgång till ordinärt boende direkt efter sjukhusvistelse, och de konstaterar att det 
varit positivt för alla inblandade. De har även noterat att berörda personer blir friskare 
när de får komma hem. 

Yrkande 

Göran Thapper (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Agneta Palmqvist (M) yrkar bordläggning av första att-satsen ”att arbeta för ökad 
återgång till ordinärt boende direkt efter sjukhusvistelse”, att andra att-satsen ska lyda ” 
att arbeta med inriktning mot en demensavdelning och ha Frejagården som alternativ”, 
samt att ändra tredje att-satsen till ”att uppdra till förvaltningen att återkomma med ett 
kostnadsalternativ om vad det skulle kosta att hyra lokaler vid 
distriktsläkarmottagningen i Friggesund. 
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Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag till beslut ”att arbeta för 
ökade återgång till ordinärt boenden direkt efter sjukhusvistelse” mot Agneta 
Palmqvists (M) förslag att bordlägga första att-satsen och finner att Agneta Palmqvists 
(M) förslag antas. 

Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag till beslut för att-sats två 
mot Agneta Palmqvists (M) förslag och finner att Agneta Palmqvists förslag antas. 

Ordförande ställer propositions på arbetsutskottets förslag till beslut för att-sats tre 
mot Agneta Palmqvists (M) förslag och finner att Agneta Palmqvists förslag antas. 

Omsorgsnämnden beslutar  

att bordlägga förslaget att arbeta för ökad återgång till ordinärt boende direkt efter 
sjukhusvistelse,  

uppdra till förvaltningen  

att arbeta med inriktning mot en demensavdelning och ha Frejagården som alternativ 

att återkomma med ett kostnadsalternativ om vad det skulle kosta att hyra lokaler vid 
distriktsläkarmottagningen i Friggesund  

att en utredning tillsätts för att, på kommunens särskilda boenden, undersöka 
möjligheterna till ytterligare anpassningar till förmån för personer med 
minnesstörningar och olika grader av demensproblem 

att inventera vilka av kommunens korttidsplatser som har den standard så att de, vid 
behov, kan tas i anspråk som platser för särskilt boende 

att på sikt omdisponera två korttidsplatser på Rosenborg till en lägenhet för särskilt 
boende  

att snarast omdisponera två kontor på Rosenborg till en lägenhet för särskilt boende  

att på Tryggebo undersöka konsekvenserna av fortsatt omvandling av 
tvårumslägenheter till korttidsplatser  

att undersöka om fler anpassningar bör genomföras i anslutning till lägenheterna på 
Stallet för att därmed ge dessa status som trygghetsboende, samt att undersöka 
möjligheterna att utöka antalet lägenheter 
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att i samarbete med Hudiksvallsbostäder identifiera objekt i Dellenbygden, och om 
möjligt även andra delar av kommunen, som är lämpliga som trygghetsboende 

att undersöka möjligheterna till fler inflyttningsdatum under månaden till särskilt 
boende, i stället för som nu begränsat till två datum i månaden 

att arbeta för en ökad samsyn med tekniska förvaltningen gällande rutinerna för 
bostadsanpassning, samt  

att arbeta för att medel avsätts för projektering och senare produktion av framtida 
äldreboende. 

____ 
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§ 24 Intraprenaderna – presentation  

Ärendebeskrivning 
Hösten 2009 beslutade Omsorgsnämnden att som ett projekt under tre år införa 
intraprenader på äldreboendena Lyckbacken i Njutånger och Edsbacka i Enånger. Den 
första januari 2010 körde de igång. 

Intraprenad är när en person eller en grupp personer inom till exempel en kommun får 
extra stor frihet att genomföra ett projekt eller driva en del av den vanliga 
verksamheten.  

Enhetschef Eva Kullgren och undersköterska Annika Ström från Lyckbacken samt 
enhetschef Lena Palmqvist och undersköterska Lena Eriksson från Edsbacka 
informerar. Båda enhetscheferna har såväl äldreboende som hemtjänst inom sina 
ansvarsområden. 

Intraprenader har gått från rambudget till resultatbudget. En annan skillnad är att 
intraprenaderna får med sig såväl överskott som underskott mellan åren. Detta har 
gjort att när det under en period i våras var många tomma platser på äldreboendena så 
försökte de på alla visa att fylla att dessa platser och till exempel nyttja dem som 
korttidsplatser. 2010 gick båda äldreboendena med överskott, ett överskott som 
kommer att användas till förbättringar i utemiljön, utbildning av personal och som 
buffert om det uppstår underskott. 

I början av projektet har mycket tid lagts på att förändra arbetssätt och tankesätt. De 
har som gemensam målsättning att behålla den höga kvaliteten men arbeta effektivare. 
Personal och ledning på Lyckbacken har tillsammans arbetat fram en vision och en 
verksamhetsidé.  De är mer uppmärksamma på tidstjuvar nu och har strukturerat upp 
arbetet genom att ha olika ansvarsområden. 

Båda cheferna har gjort om personalens scheman så att de kunder som har hemtjänst 
får möta ett färre antal hemtjänstpersonal, något som kunderna uppskattat. 

Den enda nackdel de kan se är att de trodde att de skulle ha ännu större befogenheter 
än vad de faktiskt har.  

Omsorgsnämnden tackar för informationen. 

_____ 
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§ 25 Lag om valfrihetssystem - LOV 

Dnr 2011-004-730 

Ärendebeskrivning - arbetsutskottet 
Lagen om valfrihetssystem (LOV) trädde i kraft den 1 januari 2008. LOV reglerar vad 
som ska gälla när upphandlande myndigheter konkurrensutsätter delar av sin 
verksamhet genom att överlåta till brukaren att välja utförare bland leverantörer i ett 
valfrihetssystem. Barn- och äldre minister Maria Larsson har uttalat att om inte alla 
kommuner infört LOV 2014 kommer tvingande lagstiftning att övervägas. 

Hudiksvalls kommun beviljades 2008 stimulansbidrag med två miljoner kronor för att 
utreda ett eventuellt införande av LOV. Den del av bidraget som inte använts senast 
den 30 juni 2011 måste returneras till Socialstyrelsen. En del av dessa medel har 
använts till att anställa en projektledare för LOV. 

Enligt Sveriges Kommuner och Landsting, SKL, hade 212 av Sveriges kommuner, i 
november 2010, beviljats stimulansbidrag från Socialstyrelsen för att arbeta med 
införandet av LOV. Av dessa hade 68 kommuner redan ifört LOV, 85 kommuner 
beslutat om att LOV ska införas, 35 kommuner inte fattat något beslut om LOV och 
24 kommuner beslutat att inte införa LOV. En slutsats som Socialstyrelsen drar är att 
fler än en tredjedel av Sveriges kommuner kommer att ha valfrihetssystem i drift från 
och med 2012. 

Syftet med den rapport som presentas är att ta fram underlag som kan ligga till grund 
för att fastställa om Lag om valfrihetssystem (LOV) ska införas i kommunen och i så 
fall inom vilket område lagen ska införas. Verksamhetschef Per Iversen och 
projektledare Marianne Jonsson föredrar ärendet.  De konstaterar att från ett beslut 
om att införa LOV till själva införandet är det ett stort arbete som måste utföras, detta 
innebär att lång tid behövs mellan beslut och införande.  

Det är Kommunfullmäktige som beslutar om Lag om valfrihet ska införas i 
kommunen eller inte.  

Yrkanden 
Göran Thapper (S) yrkar att Kommunfullmäktige föreslås besluta att Lag om 
valfrihetssystem inte ska införas i Hudiskvalls kommun. 
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Birgitta Medin (S) yrkar att Kommunfullmäktige föreslås besluta att Lag om valfrihet 
ska införas i Hudiksvalls kommun, samt att föreslå Kommunfullmäktige uppdra till 
Omsorgsnämnden att verkställa införandet.  

Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på Birgitta Medins (M) förslag till beslut mot Göran 
Thappers (S) förslag och finner att Birgitta Medins (M) förslag antas. 

Votering begärs 
Tre röstar för Birgitta Medins (M) förslag och två röstar emot. 
 

Omsorgsnämnden föreslås besluta 

att föreslå Kommunfullmäktige att införa Lag om valfrihetssystem (LOV) inom 
hemtjänsten i Hudiksvalls kommun, samt  

att föreslå Kommunfullmäktige uppdra till Omsorgsnämnden att verkställa införandet 
av Lag om valfrihetssystem (LOV),  

att förslaget om ”Att införandet ska gälla en sammanhållen hemtjänst, det vill säga att 
de leverantörer som godkänns ska tillhandahålla både omvårdnad och service” skickas 
vidare till nämnden utan förslag till beslut. 

Mot beslutets två första att-satser reserverar sig Göran Thapper (S) och Siw Karlsson 
(S) med motivering: ”Vi är positiva till ökad valfrihet, dock i kommunal regi. Vi vill 
avvakta lagförslagets slutliga utformning och eventuellt tidpunkt för ikraftträdande. 
Inför kommande beslut av ökat antal boendeplatser bör även externa utförare prövas. 
Vid ökat behov av serviceinsatser bör man kunna öppna upp för externa utförare om 
och när lagförslaget blir lag”. 

Ärendebeskrivning - Omsorgsnämnden 

Verksamhetschef Per Iversen och projektledare Marianne Jonsson poängterar vid 
nämndens sammanträde att om LOV ska införas är det viktigt att det får ta den tid det 
tar för att det ska bli bra. De besvarar även de frågor som nämnden ställer. 
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Yrkande 
Göran Thapper (S) yrkar att första och andra att-satserna ”att föreslå 
Kommunfullmäktige att införa Lag om valfrihetssystem (LOV) inom hemtjänsten i 
Hudiksvalls kommun, samt att föreslå Kommunfullmäktige uppdra till 
Omsorgsnämnden att verkställa införandet av Lag om valfrihetssystem (LOV)” inte 
ska antas. 

Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag till beslut mot Göran 
Thappers (S) förslag och finner att arbetsutskottets förslag till beslut antas.  

Votering begärs 
8 röstar för arbetsutskottets förslag till beslut och 7 röstar mot. 

Yrkande 
Kerstin Karlsson (M) yrkar att införandet ska gälla en sammanhållen hemtjänst, det vill 
säga de leverantörer som godkänns ska tillhandahålla både omvårdnad och service. 

Omsorgsnämnden beslutar  

att föreslås Kommunfullmäktige att införa Lag om valfrihetssystem (LOV) inom 
hemtjänsten i Hudiksvalls kommun, 

att föreslå Kommunfullmäktige uppdra till omsorgsnämnden att verkställa införandet 
av Lag om valfrihetssystem (LOV), samt  

att införandet ska gälla en sammanhållen hemtjänst, det vill säga att de leverantörer 
som godkänns ska tillhandahålla både omvårdnad och service. 

Mot beslutets två första att-satser reserverar sig Göran Thapper (S), Siw Karlsson (S), 
Hans Bengtson (S), Daniel Fors (S) Majvor Westberg-Jönsson (S), Mona Celander (S) 
och Anna-Karin Arvidsson (V), med motivering:  
” Vi är positiv till ökad valfrihet, dock i kommunal regi. Vi vill avvakta lagförslagets 
slutliga utformning och eventuellt tidpunkt för inträdande. Vi vill utvärdera de två 
intraprenader som införts i särskilt boende. Avvakta projekt om alternativa 
driftsformer som nyligen påbörjats, att en försöksverksamhet med kooperativ skall 
införas. (tidigare beslut) att en försöksverksamhet med intraprenad påbörjas inom 
hemtjänsten, ta del av remissvaren från pensionärsorganisationerna. 

Inför kommande beslut av ökat antal boendeplatser bör även externa utförare prövas. 
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Vid ökat behov av serviceinsatser bör man kunna öppna upp för externa utförare om 
och när lagförslaget blir lag.” 

_____     
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§ 26 Boendeutredning – Omsorgen om personer med 
funktionsnedsättning 

Dnr 2011-012-011 

Ärendebeskrivning - Arbetsutskottet 
Förra boendeutredningen kom fram till en prognos på en fortsatt volymökning av 
särskilt boende inom Omsorgen om personer med funktionsnedsättning. Denna trend 
håller i sig och gällande personer med intellektuell funktionsnedsättning börjar behovet 
av ett nytt boende bli akut.  

Verksamhetschef Per Iversen presentar förslag till beslut och bakgrunden till dessa 
beslut.  

Omsorgsnämndens föreslås besluta 

uppdra till förvaltningen 

att snarast projektera för en ny gruppbostad med sex platser för personer med 
intellektuell funktionsnedsättning 

att i samråd med tekniska förvaltningen söka bästa möjliga lösning för om- och 
tillbyggnad av Furulunds gruppbostad, där dels standarden på befintliga platser bör 
höjas, samtidigt som platsantalet bör utökas med en till två nya platser 

att undersöka möjligheterna att ersätta den befintliga gruppbostaden på Stallet med en 
ny gruppbostad 

att leta nya lämpliga lägenheter i området kring Skeppsdals som kan fungera som 
fullvärdiga servicelägenheter 

att planera för en avveckling av gruppbostaden Barnbo 

att undersöka möjligheterna att flytta socialpsykiatrins korttidsboende till Barnbo samt 
närliggande servicelägenhet. 

att en ny gruppbostad projekteras för de som idag bor på Kristallen 3 

Verksamhetsbeskrivning - Omsorgsnämnden 

Verksamhetscheferna Per Iversen och Renée Poulsen föredrar ärendet för nämnden. 
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Omsorgsnämnden beslutar  

uppdra till förvaltningen 

att snarast projektera för en ny gruppbostad med sex platser för personer med 
intellektuell funktionsnedsättning 

att i samråd med tekniska förvaltningen söka bästa möjliga lösning för om- och 
tillbyggnad av Furulunds gruppbostad, där dels standarden på befintliga platser bör 
höjas, samtidigt som platsantalet bör utökas med en till två nya platser 

att undersöka möjligheterna att ersätta den befintliga gruppbostaden på Stallet med en 
ny gruppbostad 

att leta nya lämpliga lägenheter i området kring Skeppsdals som kan fungera som 
fullvärdiga servicelägenheter 

att planera för en avveckling av gruppbostaden Barnbo 

att undersöka möjligheterna att flytta socialpsykiatrins korttidsboende till Barnbo samt 
närliggande servicelägenhet 

att en ny gruppbostad projekteras för de som idag bor på Kristallen 3. 

____ 
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§ 27 Ekonomisk uppföljning till och med januari 2011 

Dnr 2011-003-042 

Ärendebeskrivning 
Den ekonomiska uppföljningen till och med januari visar efter justeringar ett resultat 
på + 600 000 kronor. 

Ekonom Anette Ståby presenter uppföljningen.  

Personalkostnaderna har ökat jämfört med januari 2010, till största del beroende på att 
kostenheten fördubblat sin personalstyrka i och med övertagandet av Pulsen. 

Omsorgsnämnden tackar för informationen. 

_____ 
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§ 28 Hudiksvall hela livet 

Ärendebeskrivning 
Projektledare Jannie Pevik-Fast informerar om projektet ”Hudiksvall hela livet”. Jannie 
arbetar sedan i oktober 2009 halvtid som projektledare, från och med 1 april 2011 går 
hon upp på heltid. Projektet pågår året ut.   

Det övergripande syftet är att stimulera de samverkande aktörerna till att förbättra 
äldres miljö, dvs. livskvalitet och psykisk hälsa. Projektets fokus ligger på att främja det 
positiva åldrandet och skapa nya arenor där äldres livserfarenhet och unika perspektiv 
bättre kan komma till uttryck och där människans livslånga utvecklingspotential kan 
stimuleras.   

Hudiksvall Hela Livet är ett samverkansprojekt med de äldre i centrum där man i 
förebyggande syfte satsar på  

• Samverkan 

• Stimulans 

• Livsutveckling 

De aktörer som samverkar i projektet är äldreomsorgen i Hudiksvalls kommun, 
Hälsinglands museum, Hudiksvalls bibliotek, Bromangymnasiet/Omvårdnads-
programmet samt ”Väntjänsten” och frivilligorganisationerna. 

I projektets andra fas som startar våren 2011 ingår att bjuda in kommunens näringsliv 
till att delta i projektet. Genom att lyfta fram de positiva utvecklingsmöjligheterna som 
finns i sådant socialt entreprenörskap hoppas de kunna engagera några av kommunens 
framgångsrika företag.  

Visionen är att Hudiksvall hela livet-projektet även ska kunna bidra till att samhällets 
normer och attityder gentemot åldrandet och äldre människor förändras, från det 
seglivade eländesperspektivet till en mer positiv och resursinriktad syn. 

Projektet har en vetenskaplig grund i Gerotransendens (Thornstam), Empoverment 
(Starrin) och Kasam (Antonovsky). 

Intresserade kan läsa mer om verksamheten på hemsidan: www.hudiksvallhelalivet.se 
och om gerotrancendens på www.livetsmosaik.nu. 

Omsorgsnämnden tackar för informationen. 
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§ 29 Rapportering av ej verkställda beslut enligt SoL 

Ärendebeskrivning 
Kommunerna har från den 1 juli 2006, genom ändring i socialtjänstlagen, skyldighet att 
till sin tillsynsmyndighet, Socialstyrelsen, rapportera alla gynnande beslut enligt 4 kap. 1 
§ som inte har verkställts inom tre månader från dagen för beslutet. Från samma 
datum gäller även skyldighet att rapportera in avbrott i verkställigheten om beslutet 
inte verkställts på nytt inom tre månader från dagen för avbrottet. 

Rapporteringsskyldigheten gäller gynnande nämndbeslut i alla verksamheter enligt 
socialtjänstlagen, omsorg om de äldre och funktionshindrade samt individ- och 
familjeomsorg. Rapportering ska ske till Socialstyrelsen, kommunfullmäktige och de 
revisorer som avses i 3 kap. 8 § Kommunallagen (1991:900). 

Av rapporten till Socialstyrelsen och revisorerna ska framgå tidpunkt för beslutet och 
vilken typ av bistånd beslutet gäller samt kortfattat skälen för dröjsmålet. Personerna 
det gäller ska vara identifierbara. Rapportering ska ske en gång per kvartal.  Rapportern 
till kommunfullmäktige ska vara en avidentifierad statiskrapport, motsvarande den 
som nämnden får. 

En kommun som inte inom skälig tid tillhandahåller beviljat bistånd, enligt 4 kap. 1 § 
SoL, ska åläggas att betala en särskild avgift enligt 16 kap. 6a§. Förvaltningsrätten 
beslutar om avgift ska erläggas eller inte. Avgiften tillfaller staten. 

Rapportering över gynnande nämndbeslut som enligt 4 kap. 1 § SoL inte verkställts 
inom tre månader från dagen för beslutet enligt ovan kommer att lämnas till 
Socialstyrelsen för fjärde kvartalet 2010 enligt följande: 
 

Verksamhet Typ av bistånd Totalt 
 antal 

Antal  
kvinnor 

Antal  
män 

Tid från 
beslutsdatum 

Omsorg om äldre Särskilt boende 2 1 1 Ca 6 mån 
Ca 5,5 mån 

Omsorgsnämnden beslutar 
att rapporten enligt 16 kap. 6f § SoL, av gynnande beslut som inte har verkställts inom 
tre månader från dagen för beslutet, läggs till handlingarna. 
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§ 30 Rapportering av ej verkställda beslut enligt LSS 

Ärendebeskrivning 
Kommunerna har från 1 juli 2008 skyldighet att till sin tillsynsmyndighet, 
Socialstyrelsen, rapportera alla gynnande beslut som inte har verkställts inom tre 
månader från dagen för beslutet. Från samma datum gäller även skyldighet att 
rapportera in avbrott i verkställigheten om beslutet inte verkställts på nytt inom tre 
månader från dagen för avbrottet. 

Rapporteringsskyldigheten gäller gynnande nämndbeslut i alla verksamheter enligt lag 
om stöd och service till vissa funktionshindrade, LSS. Rapportering ska ske till 
Socialstyrelsen, kommunfullmäktige och de revisorer som avses i 3 kap. 8 § 
Kommunallagen (1991:900). Av rapporten till Socialstyrelsen och revisorerna ska 
framgå tidpunkt för beslutet och vilken typ av bistånd beslutet gäller samt kortfattat 
skälen för dröjsmålet. Personerna det gäller ska vara identifierbara. Rapportering ska 
ske en gång per kvartal.  Rapporten till kommunfullmäktige ska vara en avidentifierad 
statiskrapport, motsvarande den som nämnden får. 

En kommun som inte inom skälig tid tillhandahåller beviljat bistånd, enligt 9 § LSS, 
ska åläggas att betala en särskild avgift enligt 28 a § . Förvaltningsrätten beslutar om 
avgift ska erläggas eller inte. Avgiften tillfaller staten. 

Rapportering över gynnande nämndbeslut som enligt 9 § LSS som inte har verkställts 
inom tre månader från dagen för beslutet enligt ovan kommer att lämnas till 
Socialstyrelsen för fjärde kvartalet 2010 enligt följande: 
 

Typ av insats Totalt 
 antal 

Antal  
kvinnor 

Antal 
män 

Tid från 
beslutsdatum 

Bostad med särskild service 
för vuxna 9.9 LSS 

2 1 1 Ca 10 mån 
Ca 5 mån 

Omsorgsnämnden beslutar 
att rapporten enligt 28 f-g LSS, av gynnande beslut enligt 9 § LSS som inte har 
verkställts inom tre månader från dagen för beslutet, läggs till handlingarna. 

_____ 
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§ 31 Information om Lex Sarah anmälningar 

Dnr 2011-017-777 

Ärendebeskrivning 
En anmälan har kommit in om att pengar försvunnit ur en plånbok i en väska på ett 
korttidsboende i kommunen. En polisanmälan är gjord. Av den utredning som gjorts 
framkommer att detta inte är en Lex Sarah. 

____ 
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§ 32 Förvaltningen informerar 

Ärendebeskrivning 
Förvaltningschef Pia Andersson tar upp frågan om prenumerationer på Dagens 
Samhälle till de ordinarie ledamöterna i nämnden. Frågan tas upp igen på nästa 
sammanträde. 

Staten delar ut pengar till det så kallade Äldrelyftet, för Hudiksvalls kommuns del 
handlar det om ca 500 000 kronor. Pengarna får inte användas till vikariekostnader. 

Länsstyrelsen har beslutat att bevilja utbildningsmedel med 28 000 kronor till två 
heltidstjänster i verksamheten personligt ombud för Hudiksvalls kommun. 
Kommunen har i ansökan angett att medlen ska användas till YPOS-konferens 2011, 
kompetensutveckling, regionträff och studiebesök under 2011. Redovisning av hur 
medlen använts ska ha inkommit till Länsstyrelsen senast 30 november 2011. 

Nämndsekreterare Gunilla Andersson informerar om att det basmaterial som 
informationsavdelningen och kommunledningskontoret tagit fram till samliga politiker 
nu kommit. Ledamöterna får var sin mapp. Även delegationsordningen delas ut.   

____ 
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§ 33 Kompletteringar till Nämndsplan 2011 

Dnr 2010-052-012 

Ärendebeskrivning 
Majoritetspartierna har skrivit fram ett förslag att Omsorgsnämnden ska besluta om 
kompletteringar till Nämndplanen för 2011. 

De kompletteringar som föreslås är: 

Att upprätta kvalitetskriterier inom äldre- och handikappomsorgen som passar både 
kommunal och privat verksamhet i syfte att ge individen möjlighet till valfrihet inom 
ramen för LOV (Lag om valfrihetssystem) 

Att göra en översyn av personaldimensioneringen inom kommunens äldreboenden 

Att i samarbete med tekniska förvaltningen utreda kostnader för nya tillagningskök till 
samtliga resterande matserveringar inom skola och äldreomsorg,  

Att undersöka möjligheten att inom ram inrätta en tjänst som äldreombudsman. 

Yrkanden 
Göran Thapper (S) yrkar att i första att-satsen ska punkt sättas efter 
Omsorgsnämnden, så att lydelsen blir ”Att upprätta kvalitetskriterier inom äldre- och 
handikappomsorgen”. 

Birgitta Medin (M) yrkar att första att-satsen ska vara enligt förslaget med lydelse ” Att 
upprätta kvalitetskriterier inom äldre- och handikappomsorgen som passar både 
kommunal och privat verksamhet i syfte att ge individen möjlighet till valfrihet inom 
ramen för LOV (Lag om valfrihetssystem). 

Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på Birgitta Medins (M) förslag till beslut mot Göran 
Thappers (S) förslag och finner att Birgitta Medins (M) förslag antas. 

Yrkanden  
Göran Thapper (S) yrkar att (fjärde) att-satsen ”att undersöka möjligheten att inom 
ram inrätta en tjänst som äldreombudsman” inte ska tas med nämndsplanen. 



Protokoll 24 (31)

Sammanträdesdatum  
2011-02-15 

Omsorgsnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

Birgitta Medin (M) yrkar att fjärde ”att-satsen undersöka möjligheten att inom ram 
inrätta en tjänst som äldreombudsman” ska ingå i nämndsplanen. 

Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på Birgitta Medins (M) förslag till beslut mot Göran 
Thappers (S) förslag och finner att Göran Thappers (S) förslag antas. 

Omsorgsnämnden föreslås besluta 

att punkten ”upprätta kvalitetskriterier inom äldre- och handikappomsorgen som 
passar både kommunal och privat verksamhet i syfte att ge individen möjlighet till 
valfrihet inom ramen för LOV (Lag om valfrihetssystem)” ska kompletteras i 
nämndsplanen för 2011, 

att punkten ”göra en översyn av personaldimensioneringen inom kommunens 
äldreboenden” ska kompletteras i nämndsplanen för 2011, 

att punkten ”att i samarbete med tekniska förvaltningen utreda kostnader för nya 
tillagningskök till samtliga resterande matserveringar inom skola och äldreomsorg” ska 
kompletteras i nämndsplanen för 2011, samt    

att punkten ”att undersöka möjligheten att inom ram inrätta en tjänst som 
äldreombudsman” inte ska kompletteras i nämndsplanen för 2011. 

Mot beslutet att ta med första punkten enligt majoritetens förslag reserverar sig Göran 
Thapper (S) och Siw Karlsson (S). 

Ärendebeskrivning - Omsorgsnämnden 

Yrkande  
Göran Thapper (S) yrkar att det i första att satsen ska sättas punkt efter valfrihet, vilket 
gör att lydelsen blir ” Upprätta kvalitetskriterier inom äldre- och handikappomsorgen 
som passar både kommunal och privat verksamhet i syfte att ge individen möjlighet till 
valfrihet.”.  

Birgitta Medin (M) yrkar att nämnden ska besluta enligt arbetsutskottets förslag i första 
att-satsen. 
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Propositionsordning 
Ordförande ställer propositions på arbetsutskottets förslag mot Göran Thappers (S) 
förslag och finner att arbetsutskottets förslag antas. 

Yrkande 
Göran Thapper (S) yrkar att fjärde att-satsen inte ska tas med i nämndsplanen.  
Birgitta Medin (M) yrkar att den fjärde att-satsen ska tas med i nämndsplanen. 

Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på Birgitta Medins (M) förslag mot Göran Thappers (S) 
förslag och finner att Birgitta Medins förslag antas.  

Votering begärs 
8 röstar för Birgitta Medins (M) förslag till beslut och 7 röstar mot. 

Omsorgsnämnden beslutar  

komplettera nämndsplanen med följande större uppdrag till förvaltningen: 

att upprätta kvalitetskriterier inom äldre- och handikappomsorgen som passar både 
kommunal och privat verksamhet i syfte att ge individen möjlighet till valfrihet inom 
ramen för LOV (Lag om valfrihetssystem), 

att göra en översyn av personaldimensioneringen inom kommunens äldreboenden, 

att i samarbete med tekniska förvaltningen utreda kostnader för nya tillagningskök till 
samtliga resterande matserveringar inom skola och äldreomsorg,  

att undersöka möjligheten att inom ram inrätta en tjänst som äldreombudsman. 

 

Mot formuleringen i första att-satsen och beslutet att ta med tredje att-satsen i 
nämndsplanen reserverar sig Göran Thapper (S), Siw Karlsson (S), Hans Bengtson (S), 
Daniel Fors (S) Majvor Westberg-Jönsson (S), Mona Celander (S) och Anna-Karin 
Arvidsson (V) till förmån för Göran Thappers förslag. 

_____ 
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§ 34 Information om tillsynsärenden 

Dnr 2010-051-738 

Ärendebeskrivning 

Socialstyrelsen har gjort en tillsyn enligt Lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade 9 § punkt 8 på Barnbo. Vid tillsynen påvisades brister. 

Omsorgsnämnden svarade Socialstyrelsen den 20 december 2010. 

Den 9 februari 2011 beslutar Socialstyrelsen att avsluta ärendet. 

Förvaltningschef Pia Andersson redogör för ärendet. 
 

_____ 
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§ 35 Rapport från Studiebesök 

Ärendebeskrivning 
Lillemor Nilzén rapporterar från studiebesök på Forsa Rehab. Hon hade mig sig några 
frågor från personalen, frågor som förvaltningschef Pia Andersson svarar på. 
 
_____ 
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§ 36 Rapport från RSMH, Staffansgården och 
Anhörigcenter 

Ärendebeskrivning 
Inga rapporter lämnas vid dagens sammanträde. 

_____ 
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§ 37 Redovisning av fattade delegationsbeslut 

Ärendebeskrivning 
Förvaltningschef Pia Andersson redovisar sammanställning av förteckningar nr 1 - 9 år 
2011 med delegationsbeslut fattade av ordförande, verksamhetschefer, enhetschefer, 
anhörigkonsulent, handläggare och assistenter samt arbetsutskottet den 1 februari 
2011. På grund av nuvarande datasystem går det inte att särskilja avslagsbesluten från 
övriga beslut. 

Typ av delegationsbeslut Delegat Antal 
beslut 

Färdtjänst med/utan ledsagare Handläggare 51 
Färdtjänst med specialfordon ”- 7 
Färdtjänst i annan kommun ”- - 
Färdtjänst i form av arbetsresor ”- - 
Riksfärdtjänst ”- 15 
Riksfärdtjänst med specialfordon ”- 3 
SoL - Hjälp i hemmet ”- 92 
SoL - Personlig omvårdnad  ”- - 
SoL – Trygghetslarm ”- 52 
SoL – Matdistribution ”- 41 
SoL – Dagverksamhet ”- 9 
SoL – Boendestöd ”- 14 
SoL – Kontaktperson ”- 7 
SoL – Korttidsplats ”- 59 
SoL - Särskilt boende ”- 20 
SoL – Verkställighet särskilt boende ”- 1 
SoL - Personlig assistent ”- - 
SoL - Avslag särskilt boende ”- - 
SoL - Avslag och delvis avslag på hjälp i hemmet ”- - 
SoL – Funktionshindrade ”- - 
LSS-beslut  ”- 12 
LSS - Avslag ledsagarservice ”- - 
LSS - Avslag kontaktperson ”- - 
Sekretessärenden 2011-02-01 AU 1 
Extra vak Enhetschef 3 
SOL - utökade stödinsatser i särskilt boende Enhetschef - 
Partiell tjänstledighet ”- - 
Yttrande till domstol Del. i ursp.besl. 2 
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Fri avlösning upp till 12 timmar/månad Anhörigkonsulent - 
Minskat minimibelopp Verksamhetschef - 
Förhöjt minimibelopp Assistent - 
Anställningar över 6 månader Verksamhetschef - 
Vidaredelegering av vissa arbetsmiljöuppgifter Enhetschef - 
Brådskande ärende som inte kan avvaktas utan måste 
beslutas 

Ordförande - 

Teckna avtal som ryms inom den egna 
verksamheten 

Verksamhetschef - 

Förslag till beslut 

Omsorgsnämnden godkänner redovisningen.  

Omsorgsnämnden beslutar 

att godkänna redovisningen av fattade delegationsbeslut. 

 

____ 
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§ 38 Besvarande av övriga fråga  

Ärendebeskrivning 
De frågor Lillemor Nilzén ställer gäller Forsa Rehab. 

Frågorna besvaras i samband med paragraf 35 ”Rapport från studiebesök”. 

____ 
 


